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Zápis  
z 10. jednání Komise výchovně vzdělávací RMČ Praha 10, 

které se konalo dne 16. 9. 2024 v místnosti K726 od 17:02 do 18:18 hodin 
 
Přítomní členové komise: David Krůta, PhDr. Roman Vaculka, MBA,  
doc. Ing. Lucie Sedmihradská, DiS. (od 17:05), Mgr. Šárka Gandalovičová (od 17:13), Ing. Jan Šnajd, 
Ph.D., Mgr. Josef Nerušil (od 17:07), Mgr. Tereza Hauffenová, Mgr. Josef Zběhlík (do 18:10),  
Mgr. Markéta Votočková 
 
Omluvení členové komise: Mgr. Michal Kočí 
 
Hosté: Mgr. Ondřej Počarovský, Bc. Michaela Buchníčková, Mgr. Petr Holpuch, Mgr. Alžběta Černochová 
 
Jednání komise bylo zahájeno v 17:02 hodin. 
 
Program:  

1. Schválení hostů. 
2. Určení ověřovatele zápisu. 
3. Schválení programu 
4. Hosté Mgr. Holpuch a Mgr. Černochová – výsledky výzkumu na základních školách 
5. Informace o zápisech do mateřských a základních škol 
6. Informace o navýšení kapacit mateřských a základních škol 
7. Informace o výsledku konkurzního řízení na ředitele MŠ Štěchovická 
8. Informace o ZŠ V Olšinách a konkurzním řízení na ředitele 
9. Informace k adaptačním skupinám 

 
1. Schválení hostů 
Předseda přivítal všechny přítomné, konstatoval, že je komise usnášeníschopná a vyzval k hlasování o 
přítomnosti hostů. 
pro: 5  proti: 0   zdržel se: 0   
 
2. Určení ověřovatele zápisu. 
Předseda KVV určil jako ověřovatele zápisu Mgr. Terezu Hauffenovou 
 
3. Schválení programu. 
Předseda vyzval k hlasování o programu. 
pro: 5  proti: 0   zdržel se: 0  
 
4. Hosté Mgr. Holpuch a Mgr. Černochová – výsledky výzkumu na základních školách (17:04) 

• Delší interval mezi šetřením na školách byl způsoben uzavíráním škol z důvodu Covidu a 
neproaktivním přístupem. Pro možnost srovnání bylo potřeba, aby výzkum probíhal vždy ve 
stejném období – přelom února a března. 

• Výzkum vychází z potřeb OŠK získat přehled o rozsahu a vývoji rizikového chování 

• Školy dostaly individualizované výstupy  

• Podobný výzkum, ale s jinými parametry provádí na území Prahy jako celku Pražské centrum 
primární prevence 

• Výzkum je pro žáky anonymní a při sběru dat s nimi pracují lektoři primární prevence 

• Součástí výzkumu je srovnání s výsledky z roku 2018 
o Oproti roku 2018 žáci chodí do školy méně rádi, ale hypotéza je, že tento trend je ovlivněn 

Covidem a celkovou náladou ve společnosti 
o Oproti 2018 se snížily zkušeností dětí s alkoholem, klasickými cigaretami a marihuanou. 

Nově se objevují větší zkušenosti s elektronickými cigaretami. 
o Velmi výrazně narostl čas trávený aktivitami v digitálním světě (hry a sociální sítě). Zde je 

velký rozdíl mezi dívkami a chlapci. U dívek převažují sociální sítě u chlapců počítačové 
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hry. Přibližný odhad nárůstu je 45 minut oproti roku 2018. Celkově se pohybuje mezi 4-4,5 
hodinami. 

o Na významu stouplo také téma wellbeig, které ovšem v roce 2018 nebylo zkoumáno. Zde 
je opět rozdíl mezi odpověďmi dívek a chlapců.  

• Výzkum sloužil pro OŠK jako podklad pro setkání s řediteli, školními metodiky prevence a 
výchovnými poradci 

o U všech škol bylo potvrzeno, že výstupy výzkumu odpovídá realitě mezi žáka 
o V současné době OŠK spolupracuje s metodiky prevence na naplánování preventivních 

programů na nadcházející školní rok 
o Každé 2 měsíce jsou pravidelná setkání se ŠMP a jsou s nimi probírány jejich konkrétní 

potřeby a jak zvolit vhodný nástroj. 

• Dotazy: 
o Doc. Sedmihradská: byla nějaká proměnná kde byly velké extrémy buď mezi školami nebo 

třídami? 
▪ Většinou se výsledky extrémně nelišily. U některých témat se vyčnívající hodnoty 

nacházely např. alkohol. 
o Je možné data dále vytěžit? 

▪ Je potřeba podrobněji nadefinovat, jakým směrem by se měl podrobnější výzkum 
zabývat.  

o Mgr. Votočková: kdo bude dále s daty pracovat 
▪ Školní metodici prevence, výchovný poradce i školní poradenské centrum. Vždy 

ve spolupráci s ředitelem. 
▪ Na základě výzkumu je možné dobře a velmi cíleně nastavit prevenci 

v jednotlivých třídách 
▪ Podstatné je také zviditelnění témat  

o Mgr. Počarovský 
▪ Do dat z výzkumu je možné nahlédnout a zkonzultovat na odboru školství 

s metodiky prevence. 
 

(17:45 hosté opustili jednání KVV) 
 

5. Informace o zápisech do mateřských a základních škol 

• Zápisy pro školní rok 2024/2025 proběhly v jiném režimu. Poprvé se nekonaly zápisy odděleně 
zvlášť pro ukrajinské uprchlíky a zvlášť pro ostatní děti, jak to bylo poslední dva roky. Všechny děti 
se tak zúčastnily jednoho zápisu, což mělo vliv na kapacitu škol. 

• Vliv na kapacitu škol má také tzv. spádová turistika, kterou rodiče zneužívají pro přijetí do ZŠ Karla 
Čapka.  

• ZŠ: 
o Všechny děti, které přišly k zápisu do 1. ročníků ZŠ, byly přijaty do základních škol. 

Pomohlo tomu navýšení kapacit ve třech základních školách – ZŠ Jakutská, U Vršovického 
nádraží a Karla Čapka. 

o Průměrná počet na 1 třídu je 25 dětí 

• MŠ: 
o Zápisy do MŠ proběhly bez problémů. Při samotných zápisech bylo zřejmé, že je velký 

převis 3letých dětí s nárokem na přijetí do MŠ.  
▪ Tento převis je způsoben tím, že rodiče mohou podávat žádostí o přejití do více 

škol.  
o Největší problémy s umístěním dětí se ukázaly v oblasti Malešic. Rodičům nepřijatých dětí 

byla nabídnuta volná místa v jiných MŠ, např. MŠ Nedvězská či Štěchovická. Rodiče také 
byli informováni o záměru zprovoznit MŠ Jasmínovou, ale z cca 40 rodičů projevilo zájem 
jenom 6. 

o V současné době jsou děti s trvalým bydlištěm v MČ Praha 10, které byly u zápisu a mají 
nárok na přijetí do MŠ, přijaty. OŠK neeviduje žádné dítě starší tří let, které se zúčastnilo 
zápisu a nebylo z kapacitních důvodů přijato do MŠ.  

o Průběžně se na odbor školství obrací ukrajinští rodiče s žádostí o přijetí. Přednostně jsou 
dle školského zákona na případná volná místa umisťovány děti s povinnou předškolní 
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docházkou. Rodiče mladších dětí jsou OŠK informováni o možnostech dětských skupin a 
je jim zasílán seznam dětských skupin působících v MČ Praha 10. 

• Mgr. Počarovský: 
o Jsme velice rádi, že i přes neférové jednání, jakým je spádová turistika, která způsobuje 

nespravedlivé a nerovnoměrné zatížení škol, se nám podařilo umístit všechny tzv. spádové 
děti v Praze 10. Spádová turistika představuje zbytečný problém, protože rodiče často 
účelově mění trvalé bydliště svých dětí s cílem zajistit jim místo ve vysněné škole, která 
podle jejich představ má být tou nejlepší. Tato představa však není podložena reálnými 
důkazy a jedná se o mystifikaci a také poškozování ostatních škol. Takové jednání 
způsobuje problémy při plánování kapacit, a nakonec může vést k tomu, že některé děti 
zůstávají bez místa ve své spádové škole. 

• Doc. Sedmihradská: Je možnost jít cestou Prahy 6? 
o Mgr. Počarovský: Doporučení MHMP je nejít touto cestou. 

▪ Neřeší aktuální problém – dlouhotrvající soudní spor. 
 

6. Informace o navýšení kapacit mateřských a základních škol 

• Od nového školního roku 2024/2025 navýšila MČ Praha 10 kapacity základních a mateřských škol 
následovně: 

o ZŠ Jakutská o 30 míst 
o ZŠ U Vršovického nádraží o 30 míst 
o ZŠ Karla Čapka o 21 míst 

• Od 23. 9. 2024 navýšila kapacity následovně: 
o MŠ Chmelová, odloučené pracoviště Jasmínová o 24 míst 

• Všechny kapacity byly navýšeny v souladu se zákonem Lex Ukrajina dočasně s tím, že OŠK ve 
spolupráci s řediteli škol, stavebním odborem a hygienou začnou řízení ve věci trvalého navýšení 
kapacit, kde to bude z hygienických důvodů možné. 

• K navýšení kapacit v ZŠ Jakutská a ZŠ U Vršovického nádraží se přistoupilo z důvodu přijetí všech 
dětí, které přišly k zápisu a mají trvalé bydliště nebo pobyt strpění v MČ Praha 10. 

o Nová volná místa v těchto dvou školách byla nabídnuta i nepřijatým dětem do ZŠ Karla 
Čapka. Kvůli silnému odporu rodičů nepřijatých dětí do ZŠ Karla Čapka přistoupila MČ 
Praha 10 k hledání řešení navýšení kapacity v ZŠ Karla Čapka. 

• Navýšit kapacitu ZŠ Karla Čapka se podařilo díky novému stanovení požárně bezpečnostního 
řešení budovy školy a s tím spojených nutných stavebních úpravách. 

o Doplnění – zřizovatel má povinnost zajistit podmínky pro vzdělávání pro všechny děti s 
trvalým, dlouhodobým nebo pobytem strpění v dané obci. Nemá povinnost zajistit pro 
všechny děti místo v jejich spádové škole. I bez navýšení kapacity v ZŠ Karla Čapka by ly 
splněny povinnosti zřizovatele dané mu školským zákonem. 

• Mgr. Počarovský 
o Kapacity byly kromě zvýšení rejstříkové kapacity také, navýšeny také vnitřní reorganizací 

škol. 

• Mgr. Hauffenová: Není tato reorganizace na úkor odborných učeben. 
o Nebyl to příkaz, ale spíše žádost o spolupráci ze strany škol. Nedošlo ke zrušení 

odborných učeben. Bylo také dodrženo omezení dle PBŘ a kapacit školních jídelen. 
 

7. Informace o výsledku konkurzního řízení na ředitele MŠ Štěchovická  

• Po výběrovém řízení byla vybrána Mgr. Sklenská, která do současné doby působila na MŠ 
Štěchovická jako učitelka. 

o Byla jmenována RMČ na jednání 5. 9. 2024 s nástupem do funkce od 1. 10. 2024 

▪ Tímto jmenováním zaniká jmenování paní Evy Markové, která byla na funkci 
ředitelky MŠ Štěchovická jmenována na dobu určitou do doby výběru nové 
ředitelky vzešlé z konkursního řízení. 

• Mgr. Gandalovičová: Je obtížné najít uchazeče na pozici ředitele MŠ a ZŠ 
o Konkurz na ředitelku MŠ Štěchovická probíhal 2krát. V prvním kole se nepřihlásil žádný 

kandidát.  
o Najít ředitele je komplikované z důvodu vysoké zodpovědnosti a administrativní zátěže.  
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(18:10 Mgr. Zběhlík opustil jednání) 

 
8. Informace o ZŠ V Olšinách a konkurzním řízení na ředitele 

• Veškeré stavební práce probíhají dle plánu 
o kolaudace je plánována na 2. 12. 2024 

• Jsou funkční jak sociální sítě, tak webové stránky školy 

• V expertní komise se schází i nadále 

• V reklamní kampani spolupracují i všechny ZŠ a MŠ 

• 22. 8. 2024 byl vyhlášen konkurz na ředitele školy. Přihlášky OŠK přijímá do 4.10.2024 
o Nástup ředitele do funkce se předpokládá na 2.1.2025 
o Konkursní komise na výběr ředitele je dle vyhlášky složena ze zástupců zřizovatele, České 

školní inspekce a HMHP. 

• Informace o konkurzu byly zveřejněny na Jobs.cz, webu ZŠ V Olšinách, MČ Praha 10, fb MAP, 
EDU.cz. Dále byly tyto informace s žádostí o zveřejnění zaslány na odbory školství jiných 
městských částí a ředitelům námi zřizovaných základních a mateřských škol. 
 

9. Informace k adaptačním skupinám 

• Adaptační skupiny jsou určeny pro žáky – uprchlíky z Ukrajiny, kteří z kapacitních důvodů zatím 
nebyli přijati do žádné základní školy. 

• Účelem adaptační skupiny je zejména podpora adaptace a socializace ukrajinských dětí na české 
prostředí, podpora rozvoje jejich jazykových dovedností, zejména řečových v českém jazyce, 
jelikož tyto děti vůbec nemluví česky. 

• Dalším účelem skupin je připravit děti na nástup do českých škol, podpořit duševní pohodu a 
duševní zdraví dětí.  

• Odbor školství v současné době eviduje 42 neumístěných ukrajinských dětí, kterým bude 
nabídnuto zařazení jejich dětí do adaptační skupiny.  

o Další zájemci o umístění do základních škol stále přibývají. 

• Adaptační skupina bude zřízena: 
o pro děti 1. stupně v ZŠ Nad Vodovodem 
o pro děti 2. stupně v ZŠ V Rybníčkách. 

• Náklady na provoz skupin budou hrazeny z finančních prostředků MHMP. 
o Odbor školství připravuje do RMČ Praha 10 ke schválení žádost o dotaci 

• Předpoklad zprovoznění obou skupin je v říjnu 2024 pro školní rok 2024/2025.  
 

Jednání komise bylo ukončeno v 18:18. 
 

 
jméno a podpis předsedy: David Krůta 
 
jméno a podpis ověřovatele zápisu: Mgr. Tereza Hauffenová 
 
jméno a podpis tajemníka komise: PhDr. Roman Vaculka 
 
jméno a podpis zpracovatele zápisu: Bc. Michaela Buchníčková 
 
 
datum vyhotovení zápisu: 20. 9. 2024 
 


